

1523 (XVIII). Petition from Mr. Giama Gulet Mohamed (T/PET.11/562)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Giama Gulet Mohamed concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³³

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the Administering Authority is prepared to approach the Luigi Gallotti Lighterage Firm with a view to obtaining from it for the petitioner financial compensation for the loss of the working days incurred as the result of his accident.

*713th meeting,
25 June 1956.*

1524 (XVIII). Petition from the President of the Somali Youth League (T/PET.11/563)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the President of the Somali Youth League concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁴

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that an agreement was signed and registered in the office of the Cadi of Bur Acaba on 4 April 1955, settling the controversy concerning the incident which occurred at Bur Acaba on 26 March 1955, to the satisfaction of all concerned;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

*732nd meeting,
23 July 1956.*

1525 (XVIII). Petition from Mr. Hassan Ismail Ampergania and others (T/PET.11/564)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Hassan Ismail Ampergania and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,³⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The petitioners have full opportunity to appeal to the competent courts, if they consider that the lands in question have been wrongfully alienated from them;

(b) The Administration has completed construction on eight canals to insure a regular supply of water to the desheks in the region;

2. *Notes* that the Administering Authority was within its rights in completing an administrative act to confirm the alienation of land that had been made in 1935;

³³ See T/PET.11/562, T/OBS.11/66, T/L.672.

³⁴ See T/PET.11/563, T/OBS.11/70, T/L.680.

³⁵ T/PET.11/564, T/OBS.11/82, T/L.678.

1523 (XVIII). Pétition de M. Giama Gulet Mohamed (T/PET.11/562)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. Giama Gulet Mohamed, concernant la Somalie sous administration italienne³³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'Autorité administrante est disposée à se mettre en rapport avec la compagnie de déchargement Luigi Gallotti en vue d'obtenir qu'elle verse au pétitionnaire une indemnité pour les journées de travail perdues à cause de son accident.

*713ème séance,
25 juin 1956.*

1524 (XVIII). Pétition du Président de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/563)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du Président de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne³⁴,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'un accord signé et enregistré au bureau du cadi de Bur Acaba, le 4 avril 1955, a réglé à la satisfaction de tous les intéressés le conflit qu'avait provoqué l'incident survenu à Bur Acaba le 26 mars 1955;

2. *Décide* que la pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil.

*732ème séance,
23 juillet 1956.*

1525 (XVIII). Pétition de M. Hassan Ismaïl Ampergania et d'autres (T/PET.11/564)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Hassan Ismaïl Ampergania et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne³⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que :

a) Les pétitionnaires ont la pleine faculté de faire appel devant les tribunaux compétents s'ils estiment que l'on a injustement aliéné leurs terres;

b) L'Administration a achevé la construction de huit canaux pour assurer un débit régulier aux *décheks* de la région;

2. *Constate* que l'Autorité administrante a agi régulièrement en achevant d'exécuter un acte administratif destiné à confirmer une aliénation de terres qui datait de 1935;

³³ Voir T/PET.11/562, T/OBS.11/66, T/L.672.

³⁴ Voir T/PET.11/563, T/OBS.11/70, T/L.680.

³⁵ Voir T/PET.11/564, T/OBS.11/82, T/L.678.